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ნავთობი და გაზი 

საქართველოში თვის ბოლომდე ბენზინის გაიაფება დაიწყება 

საწვავის ფასი გლობალურ ბაზრებზე მკვეთრად შემცირდა. ბოლო მონაცემით, 1 ბარელი 

ნავთობის ღირებულება უკვე 70 დოლარის ფარგლებშია. ადგილობრივ ბაზარზე გაიაფების 

ტენდენცია ჯერჯერობით არ იგრძნობა, თუმცა იმპორტიორები ვარაუდობენ, რომ 

დაახლოებით 2-3-კვირაში საფასო ცვლილება აქაც აისახება და ბენზინი გაიაფებას 

დაიწყებს. ამას ხელს უწყობს ისიც, რომ  მკვეთრი გაუფასურების შემდეგ ლარის კურსიც 

გამყარდა და ახლა სტაბილურია. 

რაც შეეხება ,,პლატცის" ფასს, ამ დროისთვის 1 ტონა ბენზინის ღირებულება 670 დოლარს 

შეადგენს, ხოლო დიზელის შემთხვევაში ეს მაჩვენებელი 642 დოლარია. 

ბენზინის გაიაფებაზე გავლენას მოახდენს ასევე რუსეთის ფაქტორი. როგორც ცნობილია, 

ქვეყნის მთავრობამ მწარმოებლების მიერ მიწოდებული ბენზინის უმეტესობის ექსპორტზე 

დროებითი აკრძალვა გააუქმა, ხოლო სხვა ექსპორტიორებზე (დამოუკიდებელი 

ტრეიდერები და გადამყიდველები) შეზღუდვები 2025 წლის 31 იანვრამდე გაახანგრძლივა. 

მიმდინარე წლის აგვისტოში ხელისუფლებამ საექსპორტო ემბარგო მას შემდეგ შემოიღო, 

რაც ბენზინის საბითუმო ფასების მკვეთრმა ზრდამ ავტოგასამართ სადგურები რთულ 

მდგომარეობაში ჩააგდო. 

ამდენად, შეზღუდვის გაუქმება საქართველოში საწვავის ფასებზეც აისახება და  

გარკვეული მოცულობით იაფი ბენზინი აქაც  შემოვა. თუმცა ამისთვის 2-3-კვირიანი 

პერიოდია საჭირო. დაახლოებით თვის ბოლოს კომპანია ,,სენტას" დამფუძნებელი, 

იმპორტიორი ზაალ იაკობიძე ადგილობრივ ბაზარზე ბენზინის გაიაფებას ვარაუდობს. 

,,კარგია, რომ რუსეთმა საწვავის ბაზარზე დაწესებული შეზღუდვა მოხსნა. ეს არის 

ექსპორტისთვის დაწესებული აკრძალვა, რომელიც მწარმოებლებს შეეხო. ცხადია, ეს 

გავლენაც ქართულ ბაზარზეც მოახდენს, მაგრამ ჯერ საქონელი საქართველოში არ 

მოხვედრილა, სავარაუდოდ, 2-3 კვირა დასჭირდება. ამ შემთხვევაში კონკრეტულად 

ბენზინზე ფასის კლებას უნდა ველოდოთ საცალო გაყიდვებში. იმის მიხედვით, რამდენად 

შემცირდება საბითუმო ღირებულება, შესაბამისად აისახება იგი საცალო ბაზარზეც. 

კონკრეტულად რამდენით, პროგნოზი ნაჩქარევად მიმაჩნია", - განაცხადა ზაალ იაკობიძემ 

,,ბიზნეს-რეზონანსთან". 

აღსანიშნავია, რომ გლობალურ ბაზრებზე საწვავის გაიაფებას ხელი შეუწყო სირიაში 

მიმდინარე პროცესმაც, ცნობილია, რომ სირიის პრეზიდენტმა ბაშარ ალ-ასადმა ქვეყანა 

დატოვა და მოსკოვში გაემგზავრა. ნავთობპროდუქტების იმპორტიორთა კავშირის 

ხელმძღვანელის ვახტანგ იობაშვილის განცხადებით, დიქტატორის გაქცევა სირიაში 

სტაბილურობას შეუწყობს ხელს, რაც სანავთობო ბაზარზეც ადეკვატურად იმოქმედებს და 

ფასების კლებას გამოიწვევს, რისი ტენდენციაც ისედაც დაწყებულია. 

წყარო:  bfm.ge  -  https://cutt.ly/HeBwobpu   

 

სემეკმა ბუნებრივი გაზის მომხმარებლად რეგისტრაციისთვის განაცხადის 

ფორმები დაამტკიცა 

საჯარო სხდომაზე სემეკმა დაამტკიცა განაცხადის ფორმები, რომელიც მრავალბინიან 

სახლებში გათბობის საერთო სისტემით მოსარგებლეთა, ბუნებრივი გაზის მომხმარებლად 
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რეგისტრაციისთვის არის განკუთვნილი. გამანაწილებელ კომპანიებს დაევალათ 

აღნიშნული განაცხადის ფორმების ოფიციალურ ვებ-გვერდებზე განთავსება 

ცნობისთვის: სემეკის მიერ შემუშავებულია რეგულაცია, რომელიც მრავალბინიან 

სახლებში გათბობის საერთო სისტემით სარგებლობის ხელშეწყობას ეხება. რეგულაციის 

შესაბამისად, მიუხედავად იმისა თუ ვინ არის მრავალბინიანი გათბობის საერთო სისტემის 

- მფლობელ მომხმარებლად რეგისტრირებული - ფიზიკური, იურიდიული პირი თუ 

ამხანაგობა, გათბობის საერთო სისტემის მფლობელ მომხმარებელს მოხმარებული 

ბუნებრივი გაზის გადასახადი დაერიცხება საყოფაცხოვრებო ტარიფით, ამ ცენტრალური 

გათბობის მოსარგებლეთა მიზნობრიობიდან გამომდინარე. შესაბამისად, საყოფაცხოვრებო 

ტარიფი დაერიცხება მოხმარებული გაზის იმ ოდენობას, რომელიც საყოფაცხოვრებო 

მიზნით იქნა მოხმარებული. 

ამასთან, ცენტრალური გათბობით მოსარგებლე საყოფაცხოვრებო მომხმარებელი მიიღებს 

სხვადასხვა სარგებელს: 

• შემცირებული გადასახადი ბუნებრივ გაზზე (გათბობასა და ცხელ წყალზე 

დანახარჯების შემცირება); 

• ბინაში ინდივიდუალური ქვაბის მოხმარებასთან დაკავშირებული უსაფრთხოების 

რისკების (ტექნიკური გაუმართაობა და სხვა) არიდება და საექსპლუატაციო 

ხარჯების შემცირება; 

• გათბობასა და ცხელ წყალზე განახლებადი ენერგიით (მზის, გეოთერმული, ბიო 

ენერგიის და სხვა) სარგებლობის შესაძლებლობა; 

• ცენტრალური გათბობის სისტემის მარგი ქმედების მაღალი კოეფიციენტით 

სარგებლობა. 

ასევე შესაძლებელი გახდება ნამწვი აირების გაფრქვევის შემცირება და კონტროლი. 

წყარო:  energynews.ge  -  https://cutt.ly/FeBwoDTh  

 

 

ელექტროენერგეტიკა 

ენგურჰესის მიერ გამომუშავებული ელექტროენერგია მხოლოდ აფხაზეთს 

ხმარდება 

ენგურის ჰიდროელექტროსადგური ამჟამად 120 მეგავატ ელექტროენერგიას აწარმოებს, 

რაც, თითქმის, მთლიანად აფხაზეთს ხმარდება. ამის შესახებ ენგურჰესის დირექტორმა, 

ლევან მებონიამ TASS-ს განუცხადა. 

მისი თქმით, მართალია, წყლის კრიტიკული დონის გამო ოთხშაბათს სადგური 

ავტომატურად გაჩერდა, მაგრამ ჰესის მუშაობა იმავე დღეს აღდგა. თუმცა ენგურჰესი 

ამჟამად ჯამურად მხოლოდ 120 მეგავატ ელექტროენერგიას გამოიმუშავებს, რომლის, 

თითქმის, 98%-ს აფხაზეთი მოიხმარს. 

კერძოდ, 120 მეგავატი დღეში, დაახლოებით, 2,2 მლნ კვტ/სთ-ია, მაშინ, როცა აფხაზეთის 

მოხმარება შეზღუდვების გარეშე დღეში 9,5 მლნ კვტ/სთ-ს აღწევს. მებონია ამბობს, რომ, 



 

5 

 

2025 წლის მარტის შუა რიცხვებამდე კაშხლის შევსების მხრივ მკვეთრი ცვლილებები 

მოსალოდნელი არ არის. 

ენგურის ჰიდროელექტროსადგურის აგრეგატები აფხაზეთის მხარეს, ხოლო კაშხალი 

საქართველოს დანარჩენ ტერიტორიაზე მდებარეობს. 30 წელზე მეტი ხნის განმავლობაში 

მოქმედი ხელშეკრულებით, ამ სადგურის მიერ გამომუშავებული ელექტროენერგიის 40%-

ს ოკუპირებული აფხაზეთი, 60%-ს კი დანარჩენი საქართველო იღებს. 

ცნობისთვის: 11 დეკემბერს, თბილისის დროით 4 საათისთვის აფხაზეთის მომარაგების 

ერთადერთმა სადგურმა, „ენგურჰესმა“ წყლის კრიტიკული დონის შედეგად მუშაობა 

შეაჩერა და ოკუპირებული რეგიონის მთელ ტერიტორიაზე ელექტროენერგია გაითიშა. 

გათიშვამდე კაშხალში წყალი ავარიულ დონეზე იყო, რადგან შედინება წამში მხოლოდ 40 

კუბური მეტრს შეადგენდა და სადგურის გაჩერებას ნებისმიერ დროს მოელოდნენ. 

„ჩერნომორენერგოს“ 5 დეკემბრის მონაცემებით, კაშხალში წყალი ზღვის დონიდან 410 

მეტრზე ნაკლები იყო, რაც კრიტიკულზე დაბალი დონეა. 

წყარო:  bpn.ge  -  https://cutt.ly/FeBwo78F  

 

სემეკი, მიკროსიმძლავრის ელექტროსადგურის მშენებლობით 

დაინტერესებული პირებისთვის, განცხადებას ავრცელებს 

საქართველოს ენერგეტიკისა და წყალმომარაგების მარეგულირებელი ეროვნული კომისია 

(სემეკ) მიკროსიმძლავრის ელექტროსადგურის მშენებლობით დაინტერესებულ პირებს 

აცნობებს, რომ სს „ენერგო-პრო ჯორჯიას“ ქსელში მიკროსიმძლავრის 

ელექტროსადგურების დადგმულმა სიმძლავრემ გადააჭარბა გამანაწილებელი ქსელის 

პიკური დატვირთვის (890 მგვტ) 12%-იან ზღვარს. 

„ელექტროენერგიის გამანაწილებელი ქსელის წესების“ შესაბამისად, მიკროსიმძლავრის 

ელექტროსადგურების დადგმული სიმძლავრე არ უნდა აღემატებოდეს 500 კვტ-ს. 

ამასთანავე, ქსელზე მისაერთებელი ელექტროსადგურების ჯამურ დადგმულ სიმძლავრედ 

განსაზღვრულია განაწილების სისტემის ოპერატორის წინა წლის პიკური დატვირთვის 14 

%. 

„ელექტროენერგიის გამანაწილებელი ქსელის წესების“ მოთხოვნებიდან გამომდინარე, 

შესაბამისი განაწილების სისტემის ოპერატორი ვალდებულია 12%-იანი დატვირთვის 

ზღვრის გადაჭარბების შესახებ აცნობოს კომისიას. 

წესების შესაბამისად, სს „ენერგო-პრო ჯორჯიამ“ 2024 წლის 5 დეკემბერს კომისიაში 

წარადგინა ინფორმაცია გამანაწილებელ ქსელზე მიერთებული და მიღებული 

განაცხადების თაობაზე. კომპანიის ინფორმაციის შესაბამისად, ამჟამად, სს „ენერგო პრო 

ჯორჯიას“ ქსელზე მიერთებული მიკროსიმძლავრის ელექტროსადგურების ჯამური 

დადგმული სიმძლავრე შეადგენს 81 მგვტ-ს, ხოლო მიღებული განაცხადების სიმძლავრე 

(განხილვის ეტაპზე არსებული) 29.5 მგვტ-ია. 

წყარო:  energynews.ge  -   https://cutt.ly/NeBwpzBk  
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განახლებადი ენერგია და ენერგოეფექტურობა 

ენერგეტიკულ გაერთიანებაში იმედოვნებენ, რომ საქართველო 

ენერგობაზარს გააუმჯობესებს 

ევროპის ენერგეტიკული გაერთიანების სამდივნოს დირექტორის, არტურ ლურკოვსკის 

შეფასებით, საქართველომ ენერგეტიკული ბაზრის გაუმჯობესებისთვის ნაბიჯები უნდა 

გადადგას - ამის შესახებ ლურკოვსკიმ BMG-ის კითხვაზე პასუხისას განაცხადა. 

ლურკოვსკის თქმით, ისინი საქმის კურსში არიან, რომ საქართველოში 2024 წლის 

ივლისიდან ამოქმედდა ენერგეტიკული ბირჟა და იმედოვნებენ, რომ საქართველო 

ეტაპობრივად ამ ბაზარზე ახალი მონაწილეების დაშვებით ბირჟის ზომას გაზრდის და 

ლიკვიდობას გააუმჯობესებს. 

ამასთან, ლურკოვსკი აცხადებს, რომ 2025 წელს, საქართველოს როტაციის პრინციპის 

გათვალისწინებით, ენერგეტიკული გაერთიანების თავმჯდომარეობა უწევს, ის 

იმედოვნებს, რომ ქვეყანაში მიმდინარე პოლიტიკური პროცესები ამაზე გავლენას არ 

იქონიებს. 

“რაც შეეხება ენერგეტიკული ბაზრის გახსნას, ჩვენ საკმაოდ ახლოდან ვადევნებთ თვალს, 

ამ მხრივ ახალ განვითარებებს. ჩვენ ვიცით, რომ 2024 წლის ივლისში ბაზარი გაიხსნა და 

ჩვენ გვჯერა, რომ ეს გადაწყვეტილება არის კარგი ნაბიჯი წინ, იმისთვის, რათა მიღწეული 

იყოს ენერგეტიკული გაერთიანების ბაზრის და ევროკავშირის მოთხოვნებთან 

შესაბამისობა. ამ გადაწყვეტილების პარალელურად, ჩვენ გვქონდა საკმაოდ კარგი და 

პროდუქტიული დიალოგი საქართველოს ხელისუფლებასთან, იმაზე თუ რა ნაბიჯები 

უნდა იყოს შემდეგი ბაზრის ოპერირებისთვის და როგორ უნდა გაუმჯობესდეს ბაზრის 

ლიკვიდობა და როგორ უნდა დაემატოს ბაზარს ის სეგმენტები, რომლებიც ევროკავშირის 

მიერ არის განსაზღვრული. 

ამ დიალოგით საკმაოდ კმაყოფილი ვარ, ჩვენ მოველით, რომ ეს შეთანხმება იქნება 

დამტკიცებული შესაბამისი უწყებების მხრიდან და რომ ბაზრის მოდელი მომავალში 

საქართველოს მხრიდან გაუმჯობესდება,”- განაცხადა ლურკოვსკიმ. 

6-ჯერ გადავადების შემდეგ, 2024 წლის პირველ ივლისს საქართველოში 

ელექტროენერგიის ბაზრის გარდამავალი მოდელი ამოქმედდა, რომელიც ითვალისწინებს 

დღით ადრე და დღიური ბაზრების ამოქმედებას შეზღუდულ და ნებაყოფლობით რეჟიმში, 

ხოლო საათობრივი დაბალანსების ვალდებულების, ასევე საბალანსო და დამხმარე 

მომსახურებების ბაზრის ამოქმედების ვადის გადაწევას 2025 წლის პირველ ივლისამდე. 

თუმცა, არსებული მდგომარეობით ბირჟა ლიმიტირებულ რეჟიმში ფუნქციონირებს და 

მაგალითად მთელი ოქტომბრის განმავლობაში არცერთი საბირჟო გარიგება არ შემდგარა, 

ნოემბრიდან კი აქტივობა განახლდა. 

წყარო:  bm.ge  -  https://cutt.ly/OeBwpBa6  
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ენგურჰესის, GOGC-ის, ესკოს მართვა ქონების სააგენტოს დაევალება - 

კანონპროექტი 

ქართული ოცნების პარლამენტი განიხილავს საკანონმდებლო ცვლილებას, რომელიც 

სახელმწიფოს საკუთრებაში არსებული ენერგეტიკული კომპანიების მართვის 

სტრუქტურას შეეხება. 

პროექტის თანახმად, ქონების სააგენტო ელექტროენერგიის და ბუნებრივი გაზის 

გადამცემი სისტემის ოპერატორის განცალკევების უზრუნველყოფის მიზნით აქციონერის 

(პარტნიორის) უფლებამოსილებას განახორციელებს დამოუკიდებლად მართვის 

უფლებით გადაცემულ სახელმწიფო საკუთრებაში არსებულ შემდეგ საწარმოებში: შპს 

„ენგურჰესი“, სს „ელექტროენერგეტიკული სისტემის კომერციული ოპერატორი“ და სს 

„საქართველოს ნავთობისა და გაზის კორპორაცია“. 

ცვლილება ენერგეტიკული გაერთიანების წინაშე აღებულ ვალდებულებებს უკავშირდება, 

რაც ენერგეტიკის სექტორში ანბანდლინგის ვალდებულებას მოიცავს. 

კანონპროექტი დეპუტატებს კომიტეტის თავმჯდომარემ შოთა ბერეკაშვილმა გააცნო. მისი 

თქმით, ქონების სააგენტოს ამოცანა იქნება შესაბამისი ენერგეტიკული საწარმოების 

საქმიანობის ეფექტიანი ზედამხედველობა, ისევე, როგორც უფლებამოსილებების 

ჯეროვნად, ეფექტიანად და სახელმწიფო ინტერესების გათვალისწინებით განხორციელება. 

აღნიშნულ საქმიანობაში ქონების სააგენტო იმოქმედებს დამოუკიდებლად, სამინისტროს, 

მთავრობის ან სახელმწიფო ხელისუფლების ნებისმიერი სხვა უწყების მხრიდან ჩარევის 

გარეშე. 

კანონპროექტის მიღების შემდეგ სახელმწიფო სექტორში არსებული ენერგეტიკული 

კომპანიები თანხვედრაში უნდა მოვიდნენ ევროპის ენერგეტიკული გაერთიანების 

მოთხოვნასთან მმართველობის სტრუქტურის გამიჯვნის შესახებ, რის შესახებაც 

გაერთიანებამ საქართველოს არაერთხელ მოუწოდა ცვლილებების განხორციელება. 

კანონპროექტის მიხედვით, საქართველოს ეკონომიკისა და მდგრადი განვითარების 

სამინისტროში შეიქმნება ენერგეტიკული საწარმოების მართვის განმახორციელებელი 

ახალი დეპარტამენტი, რომელიც ახალი თანამშრომლებით დაკომპლექტდება. 2025 წელს 

ამისთვის 317 ათასი ლარის დაფინანსების, 2026 წელს 296 ათასი ლარის, ხოლო 2027 წელს 

323 ათასი ლარის დახარჯვა იგეგმება ახალ დეპარტამენტზე. 

წყარო:  bm.ge  -  https://cutt.ly/geBwatVe  

 

კლიმატის ცვლილება 

კლიმატის კრიზისი უფრო ღრმავდება და 2024 წელი „დარწმუნებით“ იქნება 

ყველაზე ცხელი წელი დაკვირვების ისტორიის განმავლობაში 

ნოემბრის საშუალო გლობალური ტემპერატურა 1.62°C-ით აღემატებოდა 

ინდუსტრიამდელი პერიოდის მაჩვენებელს, რამაც წლის საშუალო მაჩვენებელი 1.60°C-მდე 

მიიყვანა. 

მონაცემები აჩვენებს, რომ ეს წელი, თითქმის დარწმუნებით შეიძლება ითქვას, რომ 

ყველაზე ცხელი წელი იქნება დაკვირვების ისტორიაში. ის ასევე იქნება პირველი წელი, 
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როცა საშუალო ტემპერატურა 1.5°C-ით მეტი იქნება ინდუსტრიამდელ დონეზე, რაც 

მიუთითებს კლიმატური კრიზისის შემდგომ ესკალაციაზე. 

ევროკავშირის კლიმატის ცვლილების სამსახურის (C3S) „კოპერნიკის“ ნოემბრის 

მონაცემებით, პლანეტის ზედაპირის საშუალო ტემპერატურა თვეში 1,62°C-ით მაღალი იყო, 

ვიდრე იმ პერიოდში, როცა წიაღისეული საწვავის მასობრივმა წვამ გლობალური დათბობა 

გამოიწვია. 2024 წლის 11 თვის მონაცემებზე დაყრდნობით, მეცნიერებმა განაცხადეს, რომ 

მოსალოდნელია რომ წლის საშუალო მაჩვენებელი იქნება 1.60°C, რაც გადააჭარბებს 2023 

წელს დაფიქსირებულ რეკორდულ 1.48°C. 

სამანტა ბერჯესმა, C3S-ის დირექტორის მოადგილემ, თქვა: „ახლა შეგვიძლია 

დარწმუნებით დავადასტუროთ, რომ 2024 წელი იქნება ყველაზე თბილი წელი 

დაკვრივების მთელი ისტორიის განმავლობაში და პირველი კალენდარული წელი 1.5°C-ზე 

მაღალი ტემპერატურით. ეს არ ნიშნავს, რომ პარიზის შეთანხმება დაირღვა, მაგრამ ეს 

ნიშნავს, რომ კლიმატის ცვლილებასთან ბრძოლაში ამბიციური ქმედება ახლა უფრო 

აქტუალურია, ვიდრე ოდესმე“. 

პარიზის კლიმატური შეთანხმება 196 ხელმომწერს ავალდებულებს შეინარჩუნონ 

გლობალური დათბობა 1.5°C-ზე ქვემოთ, რათა შეზღუდონ კლიმატური კატასტროფების 

გავლენა. მაგრამ ეს იზომება ერთ ან ორ ათწლეულში და არა ერთ ცალკეულ წელიწადში. 

წყარო: theguardian.com -  https://cutt.ly/ZeBwaWNV  

 

ელექტროფიკაცია: გადამწყვეტი ნაბიჯი სამრეწველო დეკარბონიზაციისკენ 

ევროპა იმყოფება გზაჯვარედინზე კლიმატის ამბიციური მიზნების მისაღწევად. 

სამრეწველო ემისიები, რომლებიც კონტინენტის სათბურის გაზების 20%-ს შეადგენს, 

მკვეთრად უნდა შემცირდეს - 90%-ით 2040 წლისთვის, რათა შეესაბამებოდეს 

ევროკავშირის მიზანს წმინდა ნულოვანი დონის მისაღწევად 2050 წლისთვის. 

იან როზენოვი არის ვიცე პრეზიდენტი, ხოლო სემ ოქსენაარი არის ასოცირებული 

თანამშრომელი რეგულირების დახმარების პროექტში. 

ემისიის ძირითადი წყაროა წიაღისეული საწვავი, რომელიც იწვება სამრეწველო 

პროცესებისთვის სითბოს გამომუშავებისთვის, ცემენტის წარმოებიდან კვების 

პროდუქტების წარმოებამდე. სუფთა ალტერნატივებზე გადასვლას არსებითი 

მნიშვნელობა აქვს, და ელექტრიფიკაცია ყველაზე მეტად პერსპექტიულია. 

მიუხედავად მისი პოტენციალისა, სამრეწველო ელექტრიფიკაციის ტემპი 

შემაშფოთებლად ნელია. ნახშირბადის სამრეწველო ემისიები შემცირდა მხოლოდ 8%-ით 

გასული ათწლეულის განმავლობაში, რაც ძალიან ცოტაა ევროპის კლიმატ-ნეიტრალობის 

მიზნების მისაღწევად. 

ამჟამად, სამრეწველო თბური პროცესების მხოლოდ 3% არის ელექტრიფიცირებული, 

მაგრამ კვლევები აჩვენებს უზარმაზარ პოტენციალს. სამრეწველო სითბოს მოთხოვნის 

სრული 60% შეიძლება დაკმაყოფილდეს არსებული ტექნოლოგიებით. 

2035 წლისთვის, მაღალტემპერატურული გადაწყვეტილებების განვითარების შესაბამისად, 

ამ მაჩვენებელმა შეიძლება 90%-ს მიაღწიოს. ევროპას, რომელიც უკვე ლიდერია სუფთა 

ტექნოლოგიების სფეროს ინოვაციაში, შეუძლია დაეყრდნოს თავის ძლიერ მხარეებს ისეთ 
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სფეროებში, როგორიცაა თბური ტუმბოების მსხვილმასშტაბიანი წარმოება, რათა წინ 

წაიწიოს ეს ტრანსფორმაცია. 

წყარო: euractiv.com  - https://cutt.ly/UeBwaCwO  

 

 

ღონისძიებები 

კონფერენცია - მსოფლიოს მდგრადი ენერგეტიკის დღეები 2025 

თარიღი: 04 - 07 მარტი, 2025 

ორგანიზატორი: OÖ Energiesparverband 

ადგილი: შტადჰალე, ველსი, ავსტრია  

თემატიკა: ბიომასა, ენერგოეფექტურობა, ე-მობილობა, ენერგოეფექტურობის პოლიტიკა 

 

ევროპის ენერგოეფექტურობის კონფერენცია 2025 

თარიღი: 06 - 07 მარტი, 2025 

ორგანიზატორი: OÖ Energiesparverband 

ადგილი: შტადჰალე, ველსი, ავსტრია 

თემატიკა: ენერგოეფექტურობა, ელ-მობილობა, ენერგოეფექტურობის პოლიტიკა, 

ენერგოეფექტურობა მრეწველობაში 

 

ევროპული კონფერენცია - CO2-ის ჩაჭერა, შენახვა და ხელახალი გამოყენება 2025 

თარიღი:: 21–22 მაისი, 2025 

ორგანიზატორი: FORTES Media Group 

ადგილი: კოპენჰაგენი, დანია 

თემატიკა:  CO2-ის ჩაჭერა, მიწისქვეშა შენახვა, დეკარბონიზაცია 


